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Harminc éve alapította Varga Endre és fia 
Varga Dénes Magyarország legnagyobb 
nyomdagépgyárát, a Lengyeltótiban  
működő Varga-Flexo Kft.-t. A vállalkozás 
világszerte 22 országban van jelen, több 
mint 250 telepített géppel a hajlékonyfalú 
csomagolást gyártó nyomdákban.  
A Varga család immár három generációja 
tevékenykedik a nyomdagépgyár sikeréért. 
Aktív résztvevői a legnagyobb nemzetközi 
és hazai szakkiállításoknak. Számos szak-
mai elismeréssel díjazták teljesítményüket 
nemzetközi szinten. Varga Dénes  
ügyvezetőt kérdeztük az eltelt 30 évre  
visszatekintve. Három évtized alatt  
milyen főbb fejlődési állomásokat  
határoznál meg a cég életében?

1999-ben adtuk át az első központi ellennyomó 
hengeres flexonyomógépet és az első saját fej-
lesztésű lamináló-tekercsvágót, ami a mai na-
pig egyedülálló a világon. Senki nem gyárt raj-
tunk kívül olyan gépet, amelyik egyben tudja 
mind a két technológiát.

2003-ban gyártottuk az első fogaskerékmentes, 
oldalról cserélhető sleeve-es flexonyomógépet 
az akkori legmodernebb szervorendszerrel.

2014-ben találkoztam Németh Lászlóval (Lasky-
val), akivel közösen elkezdtük tudatosan fel-
építeni a Varga-Flexo designt minden területen.

2018-ban egy év alatt újraterveztük az összes 
általunk gyártott gép elektromos rendszerét, 
mechanikus alkatrészeit és designját.

2022-ben elkészültünk a legújabb nyomdagép-
fejlesztésünkkel, aminél a legfontosabb szem-
pontok a hatékonyság és az automatizálás 
(Ipar 4.0) volt.

A generációváltás a nyomdaipari cégeknél 
is kényes és nehéz feladat. Mi a titka  
a Varga családnak, hogy ezt ilyen magától 
értetődő természetességgel és sikeresen 
megvalósította?
Szerencse! 1993-ban, amikor Apuval megalapí-
tottuk a céget, még nem voltak általunk elérhető 
példák, amik segítettek volna minket a generá-
cióváltásban. A nagy többség Magyarországon 
ebben az időben kezdte tanulni a vállalkozást 
és nem volt jellemző a többgenerációs cég. Ne-
kem szerencsém volt, Apu már a nyolcvanas 
években elkezdett vállalkozni az akkori lehető-
ségek kihasználásával, és amikor befejeztem a 
középiskolát és elkezdtünk együtt dolgozni, már 
megvolt a tapasztalata egy vállalkozás működ-
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tetéséhez. Ekkor alapítottuk meg a Varga-Flexo 
Kft.-t, és autodidakta módon fejlesztettük, folya-
matosan kis lépésekben, tanulva a hibáinkból. 
Szerencsénk volt, hogy jól együtt tudtunk mű-
ködni és nem hibáztunk akkorát, hogy be kell-
jen zárnunk. Szerencse volt az is, hogy engem 
nagyon érdekelt a gépgyártás, a számítástechni-
ka, és ezért nyitott voltam minden tudásra, amit 
Aputól kaptam, és Ő hagyott önállóan dolgozni, 
megbízott bennem és fokozatosan átadta a céget.

Nekem két lányom van, akik ma már a cégben 
dolgoznak. Én is mindent megteszek azért, hogy 
korábbi tapasztalataim alapján eredményesen 
átadjam a tudásomat, ezért minden területet ki-
próbáltatok velük, de abban is megállapodtunk, 
hogy nem ők viszik tovább a céget.

Nem szeretném, hogy 30 év munkája elvesz-
szen, ezért szakmai befektetővel fogom biztosí-
tani a cégünk jövőjét, ahonnan úgy szeretnék 
nyugdíjba menni 10 év múlva, hogy az unokáim-
nak is legyen lehetősége ebben a cégben dolgoz-
ni, ha szeretnének. Eddigi tapasztalatom alapján 
fontos, hogy a cég vezetője tulajdonos is legyen, 
ezért választottam ezt a megoldást.

Voltak-e fordulópontok, amikor nehézsége-
ket kellett leküzdenetek?  
Ezeket hogyan oldottátok meg?
A válságok mindig nagyon kemény időszakok 
voltak a cég életében. A gépvásárlás, -beruházás 
leállítása mindig az elsők között van a nehéz, bi-
zonytalan években. Többször kerültünk olyan 
helyzetbe, hogy nem volt megrendelésünk, de 
hittünk magunkban és a termékünkben, ezért a 

tartalékokból vagy hitelből gyártottunk raktár-
ra gépeket, amiket később sikerült értékesíteni.

A Covid idején három hónapra kénytelenek 
voltunk bezárni, mert a határok lezárásával a 
megrendeléseink, aminek a nagy része export 
volt, teljesen leálltak. A három hónap után még 
kilenc hónapig hitelből gyártottunk, de 2022-
ben sikerült újra jó eredményeket elérnünk.

Ezekben a nehéz időszakokban mindig a fej-
lesztéseket gyorsítottuk fel, ami később minden 
esetben meghozta a sikert.

Mire vagy a legbüszkébb  
a Varga-Flexo Kft.-vel kapcsolatban?
Egyértelműen arra a csapatra vagyok a legbüsz-
kébb, akikkel közösen valósítottuk meg a céljain-
kat. A létszám folyamatosan változott, kollégák 
jöttek-mentek, de nagyon sok olyan emberrel 

A Varga-Flexo aktív szerepet vállal a szakmai kö-
zösségi életben, számos alkalommal támogat-
ta a szakmai vásárok, kiállítások közös standját, 
megjelenését, alapító tagja a Flexo Innovációs 
Klaszternek és a Flexpo nevű kiállításszigetnek, 
ami már több alkalommal megrendezésre került 
a nyomdaipar legnagyobb hazai seregszemlé-
jén, a PPDexpon. Szinte minden flexószimpó- 
ziumon részt vett, sőt volt olyan rendezvényünk 
is, aminek házigazdájaként látta vendégül az 
üzemlátogatás résztvevőit.

Varga Dénes a PNYME 75 éves jubileumi 
ünnepségén Dr. Vámos György-díjat kapott. 
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dolgoztam együtt, akik nélkül nem tartanánk 
itt. Nálunk az egyik legfontosabb a kitűzött cé-
lok megvalósítása, és ebben nagyon jók vagyunk.

Számos díjat nyertetek gépeitekkel,  
melyek ezek és ezek közül van-e legkedvesebb?
Nyolc nemzetközi és négy magyar díjat nyertünk, 
amik közül talán a legrangosabb az iF DESIGN 
AWARD, de amire a legbüszkébb vagyok az a 
Magyar Design Management Díj, mert ez nem 
a termékünk, hanem a készítők, a kollégák krea-
tivitásának elismerése.

Egy sikeres vállalkozás egyben
egy sikeres kollektíva is. Ti miben vagytok 
egyediek és különlegesek?
Nem gondolom, hogy különlegesek vagyunk, 
egyszerű, szorgalmas, tanulni vágyó, kreatív 
emberekből alkotunk egy csapatot. Hiszünk a 
közösség erejében, számítunk egymásra. Nem 
tűzünk ki elérhetetlen célokat, de elhisszük, 
hogy mindenre van megoldás és fontos, hogy 
meg is valósítsuk terveinket.

Egy nyomdagépgyár vagytok, de a kapcsolat 
a vevőkkel a gépeladás után sem szakad 
meg. Hogyan nyújt a Varga-Flexo hát- 
országot a gépeivel termelő nyomdáknak?
Ma az egyik legfontosabb támogatást online 
szervizzel nyújtjuk az ügyfeleinknek. Nagyon 
rövid idő alatt tudunk csatlakozni, és a gép- vagy 
kezelői hibák 95%-át egy órán belül javítani tud-
juk. Minimális a kiesési idő, ezáltal a veszteség 
egy hiba miatt.

A másik fontos szempont, hogy nagyságunk-
ból adódóan évi három-négy gépet gyártunk, 
ezért jut idő minden ügyfél támogatására.

A gépek tervezésénél milyen főbb  
szempontokat vesztek figyelembe?
Hatékonyság, hogy rövid idő alatt megtérüljön 
a beruházás, felhasználói élmény, hogy a gép-
mesterek szeressenek a gépeinken dolgozni, mi-
nőségbiztosítás, hogy minél kevesebb legyen a 
selejt, automatizálás, hogy minél könnyebben 
és pontosabban lehessen elvégezni a feladatot 
és nem utolsósorban fontos számunkra, hogy a 
gépek tulajdonosai büszkén mutogassák az ügy-
feleiknek, családjuknak, barátaiknak, hogy mi-
lyen szép és modern gépet vásároltak.

Mit jelent a gyakorlatban a Print 4.0?  
A partnerek mennyire igénylik és tudják 
hasznosítani a korszerű lehetőségeket? 
A Print 4.0 az Ipar 4.0 nyomdaipari változata, fő 
feladata a hatékonyság és a minőségbiztosítás 
javítása. Nyolc éve minden általunk gyártott 
gép fel van készítve a Print 4.0 használatára. Az 
ügyfeleink számára díjmentesen biztosítjuk a 
SMART FLEXO applikációnkat, amivel a Varga- 
Flexo gépek alap termelési adatait tudják meg-
nézni okos telefon vagy PC segítségével.

Ezeket az adatokat széles körben lehet bővíteni, 
integrálni a vállalatirányítási rendszerbe.

A Print 4.0-nak nincsenek előre elkészített (do-
bozos) szoftver változatai, mint például a Micro-
soft Office programcsomag, hanem mindenki-
nek az egyedi igénye alapján kell testre szabni, 
ami a gyors elterjedés gátja is egyben. Szerintem 
rövid távon kikerülhetetlen egy sikeres cég életé-
ben az Ipar 4.0 bevezetése és folyamatos fejlesz-
tése, amihez mi minden segítséget meg tudunk 
adni és működő rendszereket tudunk bemutatni.


